

Sedikit tentang :

KONGRES KEBUDAYAAN ISLAM INDONESIA

Dalam kenyataan yang telah disiarkan di dalam akhbar, Tuan Ketua dan Setiausaha

Pertubuhan ini menerangkan :

1. Badan Kongres Kebudayaan Islam Indonesia (B.K.K.I.1) didirikan adalah didorong oleh keinsafan akan kedudukan yang besar yang telah diambil oleh Islam semenjak ia masuk ke tanah air kita ini. Tidaklah dapat dimungkiri kenyataan-kenyataan pengaruh Islam dalam kebudayaan suku-suku bangsa di Indonesia, baik ditilik dari segi falsafah, ilmu pengetahuan ataupun seni dalam segala bahagiannya. Kerana ajaran-ajarannya memang sesuai dengan jiwa asli bangsa Indonesia yang berketuhanan dan ia telah kita terima sebagai pusaka turun temurun.

2. Kita pun mengakui bagaimana mundurnya perhatian golongan Islam setelah datangnya penjajahan yang menyebabkan terputusnya perhubungan dengan dunia luar. Padahal setelah tanah Indonesia mencapai kemerdekaannya, kebudayaan Indonesia baharu, wajib dibangunkan dan kedudukan Islam sebagai agama yang hidup, tidaklah dapat disia-siakan. Dan ini adalah kewajipan petugas-petugas Islam sendiri, untuk memperkaya dan memperteguh kebudayaan Indonesia.

3 - Islam sebagai agama tawhid yang terbesar disamping agama-agama yang lain-lain adalah termasuk kekuatan yang terpenting di dalam membina kebudayaan bangsa khususnya dan dunia umumnya. Tugas ini telah dilakukan semenjak 14 abad yang telah lalu dalam memperkaya kebudayaan dunia dan tugas ini harus dilanjutkan.

4 - Dalam membina kebudayaan Indonesia, kita menghulurkan

tangan kerjasama dengan segala golongan dan agama, untuk kepentingan nusa dan bangsa, tetapi menolak segala kebudayaan yang dipaksakan. Sebagaimana agama adalah “wahyu Ilahi”, maka kebudayaan itu adalah “Ilham Illahi” dan bukan paksaan manusia.

5 - “B.K.K.I.1.” turut memelihara dan menyempurnakan kebudayaan daerah sebagai anasir yang dapat disalurkan kepada pembangunan kebudayaan kebangsaan Indonesia

6 - Badan kongres kebudayaan Islam Indonesia, bukanlah suatu badan yang menyendiri, tetapi turut memelihara kelangsungan usaha B.M.K.N di dalam menuju tujuannya kebudayaan kebangsaan Indonesia.

Sekian antara lain maklumatnya.

Pengurus sementara terdiri dari :

Ketua : HAMKA.

Wakil ketua : Ki Mūsā al-Mahfūz.

Bendahari : ‘Uthmān Afandī.

Setiausaha : Zubīr Jamāl al-Dīn.

Anggota : Bahrūm Rangkūfī, D.P. Sāfī

‘Alīmīn, dan Kiyai Hāji Asnāwī

Hādīswoyo.

Alamat : Kepu Selatan 8, Jakarta.